ПОВТОРЕНИЕ (уроки 63-64)

- **65.1** Ответьте на вопросы, употребляя сослагательное наклонение. Ситуация относится к настоящему.
 - ♦ What would you do if you felt bad? ⇒ *If I felt bad I would take pills*.
 - 1. What would you do if you had a talent for writing?
 - 2. What would you do if you had more money?
 - 3. What would you do if you were in love?
 - 4. What would you do if you saw a hat you like?
 - 5. What would you do if your friend were in trouble?

take pills
write a book
buy a new car
get married
buy it
help him

- **65.2** Ответьте на вопросы, употребляя сослагательное наклонение. Ситуация относится к прошедшему.
 - ♦ What would you have done if he asked you for help yesterday? ⇒ *If he had asked me for help I would have helped him.*
 - 1. What would you have done if they had asked you to stay?
 - 2. What would you have done if yesterday had been your birthday?
 - 3. What would you have done if he had asked you to dinner last week?
 - 4. What would you have done if he had told you a lie vesterday?
 - 5. What would you have done if they had arrived on Tuesday?

to help

to leave all the same to give a party to go

to believe to be shocked

- **65.3** Отреагируйте на предложенные ситуации отрицательно при помощи **If I were**.
 - * Tom hit John and Jack hit him back. ⇒ If I were John I wouldn't have hit Tom back.
 - 1. Mr. Stone found treasure and handed it over to the authorities.
 - 2. Mr. Smith inherited a large sum of money and bought a house.
 - 3. Mrs. Brown always tells people what to do.
 - 4. Mr. Steel went to the seaside but didn't swim in the sea.
 - 5. We don't go in for sports.
 - 6. Mr. Crook wrote a novel and then burnt it.
 - 7. He misses lectures very often.
 - 8. Mr. Clark bought a picture but then sold it.
 - 9. He doesn't even try to understand the problem.
 - 10. He smokes a lot.
- **65.4** Отреагируйте на высказывания при помощи **wish**.
 - \Rightarrow I want to be a housewife. \Rightarrow I wish I didn't work.
 - 1. I am lonely.
 - 2. My TV-set doesn't work.
 - 3. Her garden is not very nice.
 - 4. I haven't got a camera.
 - 5. I'm not very beautiful.

not to work

to have more friends can afford a new TV-set to take better care of it can take pictures to be a model

- ♦ I don't like this mirror. \Rightarrow *I* wish *I* hadn't bought it.
- 1. This food is bad. Why have I come to this restaurant?
- 2. I went riding and fell down.
- 3. I saw the match. My favourite team lost.
- 4. I dyed my hair but now I don't like the colour.
- 5. I failed the driving test because I didn't know the rules well.
- 6. The floor is dirty but I don't have the time to wash it.

buy

go to another restaurant not to ride so fast not to switch on the TV-set to choose another colour to learn the rules better to wash it yesterday

ПОВТОРЕНИЕ (уроки 63–64)

Закончите предложения, употребляя сослагательное наклонение. 1. It's raining and I can't go for a walk. But for 2. I don't have an umbrella and that's why I'm wet. If. 3. I'm not rich and I didn't stop at the Ritz. If. 4. I don't know anything about gardening. I wish. 5. It's noisy. I wish. 6. The bus is overcrowded. I wish. 7. The team made a mistake so they didn't win. But for. 8. He failed the exam and he is upset. If 9. It was slippery and he broke his leg. If 10. I didn't win the first prize. I wish. 11. I had a headache and left the party early. But for 12. I don't trust him. I wish 13. It's not dark and we'll find the way. If 14. Because of the heavy snowfall the flight was cancelled. But for 15. He doesn't learn all rules and that's why he makes mistakes. If	
Переведите.	65.6
 Жаль, что я не знаю, как его зовут. Если бы я был голоден, я бы что-нибудь съел. Тебе бы не было сейчас так плохо, если бы ты не ел так много за обедом. Если бы ты был более осторожен вчера, у тебя не было бы неприятностей сегодня. Жаль, что сейчас зима. Если бы я знал, где он, я бы вам сказал. Если бы не он, она не нашла бы работу. Я бы играл в теннис, если бы мне это нравилось. На вашем месте я бы постарался его понять. Жаль, что я не умею плавать. 	
 Если бы он больше читал, он бы больше знал. Он сказал, что если бы знал эту песню, то спел бы ее сейчас. Если бы не твоя помощь, у меня бы были неприятности. Жаль, что он такой ленивый. Если бы она любила собак, она давно бы купила собаку. Если бы вы здесь не курили, у меня бы не болела голова. На вашем месте я бы купил тот галстук. Жаль, что они проиграли. Если бы он не знал французский, он бы не перевел этот рассказ. Она сказала, что если бы это было просто, она бы все сейчас сделала. Жаль, что ты выбросил письмо. Жаль, что она не прочла эту книгу. Если бы он жил недалеко от меня, я бы его давно навестил. Жаль, что ты на меня сердился. Если бы не его помощь, я бы опоздал сейчас. 	900X
1. Если бы он не был сегодня в плохом настроении, он бы не был так груб. 2. Хотелось бы, что бы вы повторили все правила к экзамену. 3. Жаль, что мне приходится каждый день так рано вставать. 4. Жаль, что вы не пригласили его присоединиться к этой экскурсии. 5. Если бы не его советы, я бы не знал, что мне тогда делать. 6. Если бы не сильный мороз, можно было бы покататься на лыжах. 7. Я бы встретился с ним вчера, если бы не задержадся на работе.	

UNIT 65

ПОВТОРЕНИЕ (уроки 63-64)

- 8. Куда бы вы поехали прошлым летом, если бы у вас была возможность?
- 9. Чтобы вы предприняли, если бы были директором школы?
- 10. На его месте я бы не стал рассматривать этот вопрос вчера.
- 11. Если бы ты купил подарок на прошлой неделе, ты бы сейчас не нервничал.
- 12. Она бы обратилась к вам вчера, если бы не была такой застенчивой.
- 13. Жаль, что вы пропустили так много занятий. Ваш ответ сейчас был бы лучше.
- 14. Хотелось бы, чтобы он был более настойчив. Тогда он давно добился бы своего.
- 15. Чтобы вы делали, если бы у вас было больше свободного времени?